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U S N E S E N Í    
č.64/09 

ze schůze  
Rady města Nový Knín 

25.5.2009 
 

Usnesení č. 1-64/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e 
program schůze rady města dne 25.5.2009. 
 

Usnesení č. 2-64/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e n a   v ě d o m í 
informaci starosty města o plnění rozpočtu a 
o příjmech do městského rozpočtu. 
 

Usnesení č. 3-64/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í 
žádost J. Rambouskové a M. a B. Maškových 
na změnu územního plánu sídelního útvaru No-
vý Knín. 
 

Usnesení č. 4-64/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e 
smlouvu o nájmu pozemků dle přílohy č.1, kte-
rá je nedílnou součástí tohoto usnesení mezi 
Městem Nový Knín a Zemědělskou společností 
Dobříš, spol. s r.o. 
 

Usnesení č. 5-64/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e 
smlouvu o smlouvě budoucí darovací na poze-
mek část p.č. 106/36 v k.ú. Sudovice manžely 
Věrou a Lubošem Cihelkovými. Kopie smlouvy 
je nedílnou součástí tohoto usnesení. 
 
 Ing. Tomáš Havlíček              Dr. Miloš Petřík 
     starosta města                        místostarosta 
 

V Novém Kníně dne 25.5.2009 
 

U S N E S E N Í   č.65/09 
ze schůze Rady města Nový Knín 

8.6.2009 
 

Usnesení č. 1-65/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e 
program schůze rady města dne 8.6.2009. 
 

Usnesení č. 2-65/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e 
program zasedání zastupitelstva konaného dne 
18.6.2009 v jídelně Základní školy Nový Knín. 
 

Usnesení č. 3-65/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í 
informaci starosty města o plnění rozpočtu a 
o vývoji příjmů rozpočtu za prvních 5 měsíců. 
 

Usnesení č. 4-65/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í 
došlé nabídky do výběrového řízení na stavbu 
suchovodu kanalizace a vodovodu a komunika-
ce pro parcely v Sudovicích 

a  s t a n o v u j e 
vítězem výběrového řízení Vodohospodářskou 
společnost Dobříš s.r.o. s nejnižší nabídnutou 
cenou za realizaci. 
 

Usnesení č. 5-65/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í 
žádost K. Jaroše o pronájem pozemku p.č. 
555/1 v k.ú. Libčice. 
 

Usnesení č. 6-65/2009 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í 
žádost M. Pfingsnera o pronájem pozemku p.č. 
4/5 v k.ú. Libčice. 
 
 Ing. Tomáš Havlíček           Dr. Miloš Petřík 
      starosta města                    místostarosta 
 

V Novém Kníně dne  8.6.2009 
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Zprávy ze zasedání městské rady a zastupitelstva 
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Už se musí něco stát !!! 
Čekáte potomka nebo už máte děťátko, které neuspělo u zápisu do Mateřské školky zde 

v Novém Kníně. 
Věděli jste, že se musí zápis každý rok opakovat? 
Já ne a proto se s Vámi podělím o své postřehy a zklamání. 
Rodičové, vy kteří to nevíte, anebo zatím nemáte čas se to dozvědět: Pokud Vaše ratolest u zápi-

su do MŠ nedoufejte, že další rok má automaticky nárok být přijata. Není tomu tak a proto si hlí-
dejte, ať neprošvihnete další rok zápis. Mohlo by Vás potkat to co mě. Také nedoufejte, že pokud 
se v roce zápisu uvolní místo, že Vás někdo vyzve. Opět je to na Vás. Musíte být dotěrný až vlezlý 
a neustále, pokud možno každý týden, docházet do školy a informovat se, zda neuvolnilo nějaké 
místo. 

Bohužel jsem ani neotravovala ani jsem nikde nenašla informace, podle mého dosti důležité, 
o opakovaném zápisu a proto místo mé dcery zaplnili děti, které jsou mladší a to i přes to, že se 
toto dělo v roce v kterém jsme zápis absolvovali. 

CO JE MI TO VŠECHNO PLATNÉ? 
Po jednání s ředitelkou MŠ pí. J. Smrčkovou a následně ředitelem školy p. M. Petříkem jsem 

zjistila, že škola naprosto v ničem nepochybila, vše je podle pravidel a z jejich strany k žádné chy-
bě nedošlo a za to, že nejsme ve školce si můžu sama, protože jsem podle nich neprojevila zájem. 
I přesto, že mi pan ředitel řekl, že není ani jejich povinností ani prací mě o uvolněném místě nebo 
o opakovaném zápisu informovat. 

PTÁM SE: Kdo tedy? 
NA TO TEDY MUSÍM REAGOVAT A BERU TO JAKO VÝZVU. 
Není náhodou nejdůležitější komunikace? 
Jak může fungovat důvěra mezi rodiči a kantory, když není komunikace? 
A když chcete umístit dítko do MŠ nebo ZŠ zjistíte si všechny reference o zařízení o personálu? 

Myslím, že je úplně přirozené a na místě znát vše co je pro Vás a Vaše dítě důležité.  
Budu konkrétní. Mé dceři budou letos v listopadu 4 roky. V loni u zápisu nás nepřijali z důvodu, 

že ji nejsou 3 roky (šlo o dva měsíce). Nelámala jsem to přes koleno a to taky byla chyba. V září se 
uvolnilo místo (samozřejmě jsem se vše dozvěděla po sléze) a obsadilo se novým děťátkem, které 
bylo mladší než má dcera a ještě prošlo zápisem po nás. Letošní rok byl opět přednostně přijat 
mrňousek, kterému zdaleka nebyli 3 roky. A dětí, které mají maminky na mateřské dovolené také 
není málo. Je jasné, že přednost mají děti z místa bydliště (to splňuji téměř 40 let), poté děti před-
školáci a děti co mají oba rodiče v zaměstnání, ale i toto není úplně v pořádku. Pokud rodič bez 
ohledu na své narozené dítě práci nepřerušil a doposud své zaměstnání vykonával a neohrozil tím 
výchovu svého dítěte, proč najednou je tak malé dítě přednostně přijato před ostatními dětmi, je-
jichž matkám končí mateřská dovolená a tudíž je tímto jednáním a neochotou ohrožen jejich ná-
stup do zaměstnání. Neznám nikoho kdo by si mohl dovolit být rok bez druhého příjmu a to ještě 
ke všemu pokud je ten jeden příjem opravdu životní minimum pro tříčlennou rodinu. 

Jen proto, že kvůli neochotě rodiče informovat a vyjít jim trochu vstříc je ohrožen Váš rozpočet 
a eventuelně i držené místo v bývalém zaměstnání, vlastně jakékoliv místo. Je smutné, že zůstane-
te rok natvrdo a dosti značně ohrožen jen proto, že si někdo myslí, že není důležité Vám poskyto-
vat informace, které pro Vás můžou mít nedozírné následky. 

TAKÉ BYCH RÁDA OPAKOVANĚ ZDŮRAZNILA, ŽE MI NEZÁLEŽÍ NA TOM ČÍ DÍTĚ 
MÁ PŘEDNOSTI PŘED OSTATNÍMI, ALE ŽE VŮBEC NĚCO TAKOVÉHO JE!!! 

Vím, že nespokojených rodičů je opravdu spousty, ale asi nad tím mávne každý nakonec rukou. 
Jelikož jsem příběhů o MŠ vyslechla spousty a osobně se mě tento problém dotýká, rukou máv-
nout nemohu jen pro ty, co přijdou po nás. 

                                                                                                   Alena Müllerová 
(text nebyl redakčně upravován) 



 

 

! 
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Lékárna  
- důležitá  
informace 

V týdnu od 27.7.2009  
do 31.7.2009  

bude z důvodu dovolené  
UZAVŘENA lékárna 

v Novém Kníně.  

Výbor MO ČRS Nový Knín oznamuje výjimku 
z denní doby lovu ryb.  

Od 16.6. do 31.8.2009 je na revíru VLTAVA 10-14 
ÚDOLNÍ NÁDRŽ SLAPY povolen 24 hodinový lov. 

Zájezd MO ČRS 
Dne 3.10.2009 se koná zájezd na rybník Vášův mlýn 

u Milevska. Odjezd je v 6.00 hod., návrat druhý den 
kolem poledne. Cena zájezdu je 200,- Kč. Chytá se sys-
témem „chyť a pusť“. Závazné přihlášky a bližší infor-
mace u pana Josefa Stočesa, Nový Knín, Kozohorská 
366. Přihlásit se lze do 31.8.2009. 

Informace MO ČRS 

Reakce na text "Už se musí něco stát!!!" 
Vzhledem k časové tísni již nebylo možné komentovat detailně text paní Aleny Müllerové 

v tomto čísle Novoknínského zpravodaje, přesto jako statutární orgán Základní školy a Mateřské 
školy Nový Knín musím alespoň ve stručnosti reagovat:  
1. Mateřská škola Nový Knín při přijímání dětí k předškolnímu vzdělávání postupuje zcela proka-

zatelně v souladu s platnou legislativou, tj. zejména zákonem č. 561/2004 Sb. o předškolním, 
základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský zákon) v platném znění, 
vyhláškou č.14/2005 Sb. o předškolním vzdělávání, v platném znění a interní dokumentací Ma-
teřské školy Nový Knín, ve které jsou ve spolupráci se zřizovatelem (Město Nový Knín) zo-
hledněny místní podmínky provozu mateřské školy. 

Paní Müllerová nebyla se svou dcerou u zápisu pro tento školní rok, do této chvíle si stále 
nepodala ani dodatečně přihlášku k přijetí, přestože jí byla předána při její značně emotivní ná-
vštěvě školy zhruba před měsícem. Stále tedy nesplňuje platné podmínky pro přijetí dítěte 
k předškolnímu vzdělávání.  

2. Není mi známo, že by rodiče dětí mateřské školy měli nedostatek informací nebo že by jinak 
vázla komunikace. Pokud se v minulosti objevily nějaké nejasnosti, vždy jsme je okamžitě řeši-
li. Neznám rodiče, se kterými by někdo ze zaměstnanců MŠ odmítl komunikovat. Tady mohu 
jen poznamenat, že komunikace je samozřejmě vždy oboustranná záležitost. Můžeme se zamýš-
let nad tím, proč někdo informace má… Nemá snad ani cenu komentovat výroky ve smyslu, že 
do školky se dostane jen ten, kdo odevzdá obálku se správným obsahem do správné kapsy. Po-
kud někdo zahajuje diskusi tímto způsobem, pak skutečně dál komunikovat odmítám! 

3. V poslední době je v celém našem státě převis poptávky na umístění dětí v mateřských školách, 
chápu, že řada rodičů nemusí být se situací spokojena (např. při posledním zápisu do naší ma-
teřské školy v březnu 2009 nebylo 12 dětí přijato z důvodu naplnění kapacity). Přesto není mož-
né svalovat za každou cenu vinu za své osobní problémy na mateřskou školu s využitím infor-
mací zkreslených či typu „jedna paní povídala“ a domnívat se, že tak mohu libovolně činnost 
naší mateřské školy v očích veřejnosti očerňovat. Z tohoto důvodu zvažuji zahájení právních 
úkonů proti poškozování dobrého jména organizace pomluvou.  

                                                                                  PaedDr. Miloš Petřík 
                                                              ředitel Základní školy a Mateřské školy Nový Knín  

Příjemné prožití prázdnin a dovolených  přeje všem dětem mateřské školy,  
žákům základní školy i všem zaměstnancům ředitelství ZŠMŠ Nový Knín. 

                                                                                      PaedDr. Miloš Petřík 
                                                               ředitel Základní školy a Mateřské školy nový Knín 
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Mì s í č n í k  p r o  M o k r o v r a t y ,  P o u š t ì  a  o k o l í 

Poslední zasedání Zastupitelstva obce Mokro-
vraty se konalo 3.6.2009. Přítomni: ing. Feglar,
ing. Sainer, Kottová, Mgr. Čermáková, Patera, 
Safín, Zorková, MUDr. Macas.  

Omluven: ing. Lešetický. 

Byly projednány tyto body s následujícími 
závěry: 

Usnesení č.3-01/2009 
Zastupitelstvo obce zamítlo finanční příspě-

vek Farní charitě Starý Knín, pro: 2, proti 6 
Usnesení č.3-02/2009 

Zastupitelstvo obce souhlasí s příspěvkem 1,5 
mil. Kč od spol. SANTE na výstavbu ČOV, 
dále obci poskytne jeden nájemní byt 
v připravovaném projektu, pro: 8, proti 0. 

Usnesení č.3-03/2009 
Zastupitelstvo obce souhlasí s podpisem 

smlouvy s ing. Drozdem na vypracování tří 
návrhů znaku a vlajky obce, pro: 8, proti 0. 

Usnesení č.3-04/2009 
Zastupitelstvo obce souhlasí s uzavřením bu-

doucí smlouvy o zřízení věcného břemene na 

pozemku parc. Č. 680/5 v k.ú. Mokrovraty 
s ČEZ Distribuce, a.s., pro: 8, proti 0. 

Usnesení č.3-05/2009 
Zastupitelstvo obce souhlasí s bezúplatným 

převodem zemědělského pozemku v obci Mok-
rovraty, k.ú. Pouště od Pozemkového fondu, 
pro: 8, proti 0. 

Různé: 
 1) Zastupitelstvo obce jmenovalo komisi pro 

výběrové řízení na vybavení CZECH-POINT – 
ing. Feglar, Mgr. Čermáková, MUDr. Macas. 

2) Zastupitelstvo obce se vyjádřilo kladně 
k žádosti spol. Mesana Real, s.r.o. z Plzně o vy-
budování fotovoltaické elektrárny na pozem-
cích, které jsou v územním plánu obce určeny 
pro průmyslovou výrobu. 

3) Zastupitelstvo obce uložilo starostovi, aby 
vyzval občany k odstranění kamenů ze zatrav-
něných ploch před svými pozemky a dále aby 
zažádal na MěÚ Dobříš, odbor dopravy o mož-
nosti umístění dopravní značky zákaz stání u 
silnice č. 114 (nedovolené stání vozidel na 
chodníku). 

Vážení spoluobčané, 
je nám velkým potěšením, že se nám po dlouhých letech opět podařilo 

vstoupit do pravidelných výtisků regionálního zpravodaje. Bude vy-
cházet 1x měsíčně a budeme Vás zde informovat o významných udá-
lostech, které se v minulém měsíci v obci a blízkém okolí staly. Dále 
budete vždy informováni o zápise z posledního jednání zastupitelstva 
obce a dále se dozvíte informace z MŠ a ZŠ. 

Zápis z jednání zastupitelstva obce 



 

Voleb do EP se zúčastnilo 123 občanů, volební účast 22,9% (celostátní účast 28,2%). Nejvíce 
hlasů 42 (34,1%) získala ODS, dále 
ČSSD 18 hlasů (14,6%), KSČM 9 hlasů 
(7,3%), Starostové a nezávislí 8 hlasů 
(6,5%), KDU-ČSL 5 hlasů (4%), ostatní 
strany získaly 4 a méně hlasů. 

S odletem vlaštoviček ožívá každá škola. I ta naše 
v Mokrovratech. A co se všechno ve škole událo, 
než se vlaštovičky zase vrátily?  
Mimo pilného učení a práce prožily děti mnoho 
zajímavého, naučného i zábavného. Byly to akce 
pořádané školou pro děti, ale i akce, které připra-
vily děti pro rodiče i širokou veřejnost. Ráda bych 
se zmínila o rozsvícení vánočního stromečku na 
návsi, o průvodu čarodějnic i o besídkách pořáda-
ných školou, v kterých děti ukázaly své znalosti a 
dovednosti.  
Některé akce pokračují v tradicích školy, některé 
jsou nové. Patří mezi ně i slavnostní pasování 
žáčků první třídy na čtenáře. Tato malá slavnost 
nejmladších žáků školy, které se zúčastnili i rodiče 
dětí, se velmi vydařila a všichni přítomní si odnes-
li ty nejlepší vzpomínky na první krůčky svých 
nejmilejších v cestě za poznáním.  
Dalším bodem byl školní výlet. První zastávkou 
bylo muzeum Jakuba Jana Ryby v Rožmitále pod 
Třemšínem. Potom jsme navštívili zábavní park 
Pyramida v Nepomuku, který se všem moc líbil. 

I beseda s Policií ČR a názorná ukázka jejich prá-
ce vzbudila u dětí velké nadšení. Pro předškoláčky 
jsme připravili slavnostní rozloučení s mateřskou 
školou, kterým opustili období bezstarostných her 
a zařadili se mezi žáky základní školy.  
Zastav se u nás písničko ! - to je název závěrečné-
ho vystoupení všech dětí naší školy, kterým se 
rozloučily s letošním školním rokem.  
Na závěr bych se ještě ráda zmínila o jedné akci, 
která přímo s provozem školy nesouvisí, i když se 
v ní odehrává. Je to vítání nově narozených dětí 
mezi občany Mokrovrat, které, jak věřím, se stane 
pěknou tradicí naší obce. Při této příležitosti byli 
16.5.2009 slavnostně mezi občany obce Mokro-
vraty přivítáni tito noví občánci: Adam Daněk, 
Jakub Funěk, Jakub Griz, Aneta Hrubá, Přemysl 
Hříbal, Nicol Pospíšilová a Ester Sedláčková. 
Všichni jmenovaní obdrželi od obce termínovaný 
vklad v hodnotě 1000 Kč. 
Zanedlouho žáci Základní a mateřské školy 
v Mokrovratech opustí lavice a vydají se na za-
sloužené prázdniny. Přejme jim, aby byly co nej-

pěknější a těšme se na 
další odlet vlaštoviček a 
na počátek příštího škol-
ního roku.  
   PhDr. Lenka  
   Havlíčková  
        - ředitelka ZŠ a MŠ  

Zleva:  
ing. Feglar – starosta obce, 
pí. Eklová,  
PhDr. Havlíčková  
       – ředitelka MŠ a ZŠ,  
pí. Hrubá,  
pí. Kubátová,  
děti ze ZŠ a MŠ. 

Ze života mokrovratské školy 

 

Fotbalisté zakončili sezónu výhrou 3 : 0 nad Kluče-
nicemi a v konečné tabulce obsadili výborné 3. místo. 

Na přípravě tohoto čísla se podíleli: PhDr. Lenka Havlíčková, pí. Ecklová, Ing. Miloslav Feglar 
a MUDr. Michal Macas, MBA - vedoucí redakční rady. 

Výsledky voleb do Evropského parlamentu 

Výsledky fotbalistů 

 
Členové komise při vítání občánků 
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Chotilský 
    zpravodaj   

 

Chotilský 
    zpravodaj   

Postup:    
Droždí rozdrobíme do vlažného mléka a necháme na teplém místě 

vzejít. Mouku prosejeme do mísy a smícháme se solí. Přidáme majo-
nézu, mléko s droždím, smícháme a na vále rukama důkladně propra-
cujeme. Přikryjeme utěrkou a necháme 15 minut kynout. 

Zatím nakrájíme papriku nadrobno a pórek na kolečka. 
Na pomoučeném válu rozválíme těsto na dlouhý obdélník. Střed 

posypeme pórkem smíchaným s paprikou a bylinkami a přes ně polo-
žíme po celé délce párky. Obě delší strany těsta přes sebe přehneme a 
otočíme spojem dolů. Konce dobře utěsníme. Naplněný límec přene-
seme na plech vyložený papírem na pečení a stočíme do podkovy. 
Potřeme rozšlehaným vejcem a posypeme sezamovým semínkem. 

Vložíme do trouby vyhřáté na 180 °C a pečeme asi 30 minut. 
Podáváme s kremžskou hořčicí. Podle původního receptu se má 

límec převázat rozpleteným korbáčkem. 

Ingredience: 
2 hrnky hladké mouky,  
0,5 hrnku majonézy,  
0,5 hrnku mléka,  
20g droždí,   
lžička soli,  
1 vejce na potření,  
sezamová semínka  
   na posypání 

náplň:  
4-5 nožiček párků  
   (podle délky),  
1 pórek,  
1 paprika,  
hrst nasekaných bylinek 

Límec 
s párkem a zeleninou 

Pro kuchařinky a kuchaříky 



 

Zprávy ze zasedání zastupitelstva obce   

Výňatek ze zasedání  
dne 25. 5. 2009  

a 22.6.2009 

Zastupitelstvo obce na zasedání  
jednalo a rozhodovalo  

zejména ve věcech: 
 
smlouvy na vypracování dokumentace, 
projednání s dotčenými orgány a vyříze-
ní územního rozhodnutí a stavebního 
povolení na akci Řadové domy 
v Chotilsku, parc.č. 31/4, 16/7 a 16/8,  

obnovy rybníka na pozemcích parc.č. 
300 a 300/1 v k.ú. Chotilsko,  

smlouvy na vypracování dokumentace 
ke stavebnímu řízení na akci Vodovod 
Chotilsko – Prostřední Lhota, 

smlouvy na vypracování dokumentace 
pro stavební povolení na akci „Čerpací 
stanice vodovodu Chotilsko-Prostřední 
Lhota“, 

rozpočtového opatření č. 2 k rozpočtu 
obce na rok 2009. Rozpočet po tomto 
opatření zůstává vyrovnaný, 

závěrečného účtu obce za rok 2008, 

smlouvy na inženýrské práce pro vydání 
stavebního povolení na opravu vypouš-

těcího zařízení a odbahnění rybníka Ku-
chyňka v Mokrsku, 

smlouvy o nájmu zásobníků zkapalně-
ného plynu, plynovodu a přípojek pro 
stávající a projektované objekty na po-
zemku parc.č. 11 v Chotilsku, 

smlouvy na vypracování dokumentace 
pro vydání územního souhlasu pro 
umístění dětských hřišť v Chotilsku a 
Prostřední Lhotě, 

stanov svazku Vodovod Vltava – Brdy, 
založeného ke společnému řešení aktivit 
regionálního rozvoje, zejména zásobo-
vání členských obcí regionu pitnou vo-
dou, 

protokolu o schválení plánu péče o pří-
rodní rezervaci Vymyšlenská pěšina na 
období let 2009 – 2018, 

protokolu ze závěrečného šetření 
k návrhu Lesního hospodářského plánu 
pro obecní lesy Chotilsko, 

informace Krajského úřadu o nepřiznání 
dotace k žádosti obce na výstavbu hasič-
ské zbrojnice v Chotilsku. 

                                                        -taj- 

V sobotu dne 20. 6. 2009 zazněla v kostele sv. Fabiána a Šebestiána na Živohošti díla 
Johanna Sebastiana Bacha, Georga Friedricha Telemanna, Johannese Brahmse a dalších 
skladatelů ve virtuózním přednesu Evy-Marii Tockner (Rakousko) – flétna, Kamila Žva-
ka – violoncello a Jiřího Čipery – varhany. Umělci zde vystoupili pod hlavičkou společ-
nosti „Domovem české hudby, o.p.s.“ u příležitosti 130. výročí narození významného 
českého flétnisty Václava Sedláčka, rodáka z Mokrska.  

Zúčastněných 40 vděčných posluchačů sice nenaplnilo kostel „do posledního místeč-
ka“, všichni ale odcházeli naplnění krásnými dojmy. 

                                                                                                                         -taj- 

Koncert v kostele  

 



 

Soutěž "O pohár starosty obce"  
Dne 20. 6. 2009 proběhl na Staré Živohošti již 7. ročník soutěže v požárním sportu „O pohár 

starosty obce Chotilsko“ v kategorii muži a ženy. 
I přes počáteční nepřízeň počasí se tohoto klání zúčastnilo 12 družstev mužů a 8 družstev žen 

z blízkého i dalekého okolí. Mezi nejvzdálenější družstva patřila SDH Radětice, SDH Starý Rož-
mitál, SDH Chářovice u Týna nad Sázavou. 

V tomto ročníku se po dlouhé době podařilo zvítězit domácímu družstvu mužů a ženy 
z Chotilska se umístily na 4. místě. 

Pro soutěžící byla připravena spousta věcných cen, pro vítěze poháry a na závěr se losovalo 
o sele, které věnovala do této soutěže Zemědělská společnost Dobříš. Vítězem tohoto losování 
bylo družstvo z Chářovic. 

Děkuji všem sborům za účast a za to, že měli chuť si zasoutěžit a rovněž děkuji všem, kteří se 
podíleli na bezchybné organizaci a průběhu soutěže. 

V neposlední řadě za pořádající sbor děkuji panu starostovi a Obci Chotilsko, pod jejíž záštitou 
se tato soutěž pořádala. 

Vše o této soutěži je také ke shlédnutí na stránkách Regio TV. 

Výsledky soutěže:                Kritéria: 2 B hadice, 2 C hadice, široké, nástřikové terče. 
Muži      Pořadí                       Čas                                Ženy      Pořadí                          Čas 

l.          Chotilsko                  19,29                                1.        Dublovice                    28,63 
     2.          Radětice                    20,40                                2.        Krámy                         30,11 
     3.          St.Rožmitál               21,39                                3.        Čím                              30,36 
     4.          Čím                           22,72                                4.        Chotilsko                     30,55 
    5.          Chářovice                 22,95                                5.        Záborná Lhota             33,90 
    6.          Horní Hbity              25,21                                6.        Prostřední Lhota         36,84 
    7.          Nová Ves p.Pleší      27,00                                7.        Hříměždice                  45,33 
    8.          Sedlčany                   27,67                                8.        Nová Ves p.Pleší         N 
    9.          Dublovice                 27.70 
   10.         Krámy                       27.72 
   11.         Záborná Lhota          30,77 
   12.         Prostřední Lhota       34,57                             za SDH Chotilsko vel. jednotky Vít Šiška 

Takhle se vítězí … 



 

Novoknínský zpravodaj                                    10                                                    červen  2009 

Červenec v našich farnostech 

Největší změnou je sloučení borotické a živohošťské farnosti s farností Starý Knín. Předkládám mís-
ta, která patří do nové sloučené farnosti, a hranice této farnosti. 

Od 1.7.2009 pan kardinál Miloslav Vlk, arcibiskup pražský sloučil svým rozhodnutím Římsko-
katolickou farnost Borotice a Římskokatolickou farnost Živohošť s Římskokatolickou farností 
Starý Knín. 

 Římskokatolická farnost Starý Knín je tímto sloučením právním nástupcem slučovaných evido-
vaných právnických osob. Území této farnosti zahrnuje od 1. července 2009 území následujících obcí 
(podle Statistického lexikonu obcí České republiky 2005):  

obec Bojanovice, místní část Malá Lečice, celá obec Borotice, místní části Borotice, Čelina, Draže-
tice, Hubenov, Cholín (všechny místní části), celá obec Čím, místní část Čím (všechny místní části), 
celá obec Drevníky, místní části Drevníky, Drhovce, Nechalov, Slovanská Lhota (všechny místní čás-
ti), celá obec Drhovy, místní části Drhovy, Homole (všechny místní části), obec Chotilsko, místní části 
Hněvšín, Chotilsko, Křeničná, Lipí, Mokrsko, Prostřední Lhota, Sejcká Lhota, Záborná Lhota, celá 
obec Malá Hraštice, místní části Malá Hraštice, Velká Hraštice (všechny místní části), celá obec Mok-
rovraty, místní části Mokrovraty, Pouště (všechny místní části), obec Nečín, místní část Vaječník, celá 
obec Nový Knín, místní části Hranice, Chramiště, Kozí Hory, Libčice, Nový Knín, Sudovice (všechny 
místní části), celá obec Velká Lečice, místní část Velká Lečice (všechny místní části), celá obec Župa-
novice, místní část Županovice (všechny místní části). 

Hranice Římskokatolické farnosti Starý Knín a Římskokatolické farnosti Sedlčany vede po adminis-
trativní hranici mezi obcí Chotilsko a obcemi Radíč a Nalžovice, uvnitř obce Chotilsko po administra-
tivní hranici mezi místními částmi Mokrsko a Smilovice, po administrativní hranici mezi obcí Chotil-
sko, místní částí Mokrsko, a obcí Nalžovice, místní částí Nalžovické Podhájí, po administrativní hranici 
mezi obcí Borotice a obcemi Nalžovice a Křepenice a po administrativní hranici mezi obcí Županovice 
a obcemi Křepenice a Dublovice. 

Hranice Římskokatolické farnosti Starý Knín a Římskokatolické farnosti Krásná Hora nad Vltavou 
vede po administrativní hranici mezi obcí Županovice a obcemi Hřiměždice a Nečín a uvnitř obce Ne-
čín po administrativní hranici mezi místními částmi Vaječník a Žebrák. 

Hranice Římskokatolické farnosti Starý Knín a Římskokatolické farnosti u kostela sv. Jakuba Starší-
ho Příbram vede uvnitř obce Nečín po administrativní hranici mezi místními částmi Vaječník a Bělo-
hrad, po administrativní hranici mezi obcí Drevníky, místní částí Drhovce, a obcí Nečín, místní částí 
Bělohrad, a po administrativní hranici mezi obcí Drhovy a obcí Nečín. 

Hranice Římskokatolické farnosti Starý Knín a Římskokatolické farnosti Svaté Pole vede po admi-
nistrativní hranici mezi obcí Drhovy a obcemi Daleké Dušníky a Rybníky a po administrativní hranici 
mezi obcí Nový Knín a obcí Rybníky. 

Hranice Římskokatolické farnosti Starý Knín a Římskokatolické farnosti Dobříš vede po administra-
tivní hranici mezi obcí Nový Knín a obcí Stará Huť a po administrativní hranici mezi obcí Mokrovraty 
a obcemi Stará Huť, Dobříš a Voznice. 

Hranice Římskokatolické farnosti Starý Knín a Římskokatolické farnosti Mníšek pod Brdy vede po 
administrativní hranici mezi obcí Mokrovraty a obcí Nová Ves pod Pleší, po administrativní hranici 
mezi obcí Malá Hraštice a obcí Nová Ves pod Pleší, po administrativní hranici mezi obcí Velká Lečice 
a obcí Nová Ves pod Pleší, po administrativní hranici mezi obcí Velká Lečice a obcí Bojanovice, místní 
částí Senešnice, a uvnitř obce Bojanovice po administrativní hranici mezi místními částmi Malá Lečice 
a Senešnice. 

Hranice Římskokatolické farnosti Starý Knín a Římskokatolické farnosti Štěchovice vede po admi-
nistrativní hranici mezi obcí Bojanovice, místní částí Malá Lečice, a obcemi Bratřínov, Slapy a Nové 
Dvory, po administrativní hranici mezi obcí Velká Lečice a obcí Nové Dvory, po administrativní hrani-
ci mezi obcí Nový Knín a obcemi Nové Dvory a Korkyně, po administrativní hranici mezi obcí Chotil-
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sko a obcí Korkyně a po administrativní hranici mezi obcí Čím a obcemi Korkyně a Buš. 
Hranice Římskokatolické farnosti Starý Knín a Římskokatolické farnosti Křečovice vede po admi-

nistrativní hranici mezi obcí Čím a obcemi Rabyně a Neveklov a po administrativní hranici mezi obcí 
Chotilsko a obcemi Neveklov a Křečovice. 

Kostel sv. Františka z Assisi v Novém Kníně zůstává nadále farním kostelem Římskokatolické 
farnosti Starý Knín a kostely sv. Anny v Kozích Horách, sv. Antonína Paduánského v Záborné Lhotě, 
sv. Jana a Pavla v Libčicích, sv. Jana Křtitele v Pouštích, sv. Mikuláše v Novém Kníně, sv. Václava 
v Mokrovratech a sv. Zikmunda ve Velké Hraštici zůstávají nadále filiálními kostely Římskokatolické 
farnosti Starý Knín. 

S účinností od 1. července 2009 se farní kostely Nanebevzetí Panny Marie v Boroticích a sv. Fabiána 
a Šebestiána v Křeničné a filiální kostel sv. Jana Nepomuckého v Čelině stávají filiálními kostely Řím-
skokatolické farnosti Starý Knín.  

Všem, kteří žijí pobývají na území farnosti Starý Knín, žehná  

                                  farář P.Josef Andrejčák O.Cr. 

Jak jsem již psala v předminulém čísle, dobrovolní 
hasiči z Libčic pořádají poslední víkend v srpnu POHÁDKOVÝ LES. Chtěla bych velmi poděko-
vat všem, kteří se mi ozvali a darovali nám nějaké látky, oblečení, klobouky apod. Také jsem do-
stala proutěnou postýlku, za kterou jsem nesmírně ráda. Neděkuji jmenovitě, protože se mi ozvala 
opravdu velká spousta lidí, ale všem vám patří velký dík. 

Přestože některé postavy jsou už oblečeny, pořád nám chybí některé kousky, proto znovu pro-
sím, pokud byste měli něco z níže uvedeného, ozvěte se mi prosím a já si opět pro vše zajedu. Pře-
dem velmi děkuji Jana Kolková – 737977872, janakolkova@seznam.cz 

VNITŘNÍ PLASTOVÉ OBALY Z ČOKOLÁDOVÝCH VAJÍČEK, PROSTĚRADLA 
(KLIDNĚ I S DÍROU), BÍLÉ LESKYMO, PÁNSKÉ VESTY OD OBLEKŮ, JEDNOBAREVNÉ 
ZÁVĚSY A LÁTKY (I VYŠISOVANÉ), BÍLÉ ŠATY NEBO NOČNÍ KOŠILE, PLESOVÉ ŠA-
TY – JAKÉKOLI, DOPLŇKY – RUKAVICE, ZÁVOJE, SPONY, PÁSKY, BIŽUTÉRII APOD., 
SPODNIČKY A BOHATĚ ŘASENÉ SUKNĚ, BÍLÉ „DOKTORSKÉ“ KALHOTY VĚTŠÍCH 
ROZMĚRŮ, BÍLÉ HALENY VOLNÉ U KRKU S VELKÝM KULATÝM VÝSTŘIHEM.  

              
                        Děkuji JK 

 Pohádkový les 

V minulých dnech do našeho města zavítala návštěva našich přátel z údolí Valle di Ledro 
v Itálii. O této skutečnosti jsme si přečetli v číslech minulých Zpravodajů. V neděli dne 21.června 
2009 jsme měli možnost být přítomni mši svaté a odhalování památníku na Svaté Hoře v Příbrami. 
Dále odhalování pamětní desky na hřbitově ve Starém Kníně jako památky na zemřelé italské ob-
čany v našem městě, v době jejich vysídlení, a vystoupení mužského pěveckého sboru v kostele 
sv. Františka ve Starém Kníně. Tento den vynikal silnou duchovní atmosférou, neuvěřitelnými 
zážitky, které se dají jen těžko popsat. Obrovská síla přátelství, vděku a úcty ze strany italských 
přátel nás nesmírně překvapila. Síla národních tradic, silných pout předků a víra v lásku a přátel-
ství byla zřejmá z každého jejich projevu. Jen těžko lze popsat vlastní pocit a vyjádřit jej na papír, 
ale nejúchvatnějšímu zážitkem, který nám vehnal slzy do očí, bylo vyslechnutí české hymny 
v italštině a v češtině z úst mužského italského pěveckého sboru. Netřeba k tomu více dodávat, 
kdo byl přítomen, má vlastní nepopsatelný zážitek. 

Náš obdiv patří zároveň starostovi našeho města Ing. Tomášovi Havlíčkovi a místostarostovi 
PaedDr. Miloši Petříkovi za naprosté zvládnutí této velice náročné, několikadenní akce.  

                                                                                                                            O.K.  
Pozn. redakce: Návštěvě italských přátel v Novém Kníně bude věnováno mimořádné číslo No-

voknínského zpravodaje. Nyní doporučujeme navštívit záznam na www.regiontv.cz. 

Italští hosté u nás 
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Máme za sebou již druhé, opět úspěšné 
kolo Indiánské stezky, která se konala v so-
botu 13. června v Novém Kníně. Naši indiáni 

byli na těchto stanovištích: Start - Jitka Rejšková, 1. Malo-
vání indiánů + otázka: Jaké zvíře nejčastěji lovili indiáni 
a jaký z něj měli užitek? - Nina Hájková se sestřenicí Lu-
cinkou, 2. Lov na bizona - Vašík Hájek, 3. Házení krouž-
ky - Denisa Kůtová (Lehký vánek), 4. Střelba z luku - 
Adam Reisser, 5. Hod oštěpem - Martin Kůt (Pálící buřty), 
6. Indiánské písmo (luštění zprávy) - Tomáš Nováček, 7. 
Závod želviček - Filip Nováček, 8. Zkouška postřehu 
(položit zpaměti 2 kamínky na mřížku - na správná po-
líčka) - Martin Zajíček, 9. Zkouška čichu (poznat 5 byli-
nek) - Simona Hájková (Rozbouřená řeka), 10. Indiánské 
kostky - Jirka Snopek (Velký náčelník), 11. Lov (najít v le-
se na obrázku 5 zvířátek a poznat je) - Tomáš Hüb-
schmann, Tomáš Hájek, Cíl (opékání hadů v týpí, odmě-
ny - Táňa Houdková (Bystré oko), Prodej indiánských 
suvenýrků - Markéta Snopková (Dcera lesa), Příprava 
akce - Pavlína Vajsochrová (Zářící Slunce). 
 I přesto, že počasí nám v minulých dnech moc nepřálo, 
bylo nakonec nádherně, tak se vše vydařilo. Doufám, že se 

Vám stezka líbila, a že jste si užili pěkný den. Někdo si při tom stihl i pěkně zahoubařit. 
Moc děkuji všem, kteří jste přišli a přispěli nám tak i na naši činnost, všem členům oddílu, 

kteří se podíleli na přípravě a uskutečnění Indiánské stezky II. a samozřejmě p. Vajsochrovi 
za pomoc při stavbě týpí. 

Těšíme se na Vás zase za rok, kdy pro Vás budou připraveny nové indiánské úkoly. Fotky si 
můžete prohlédnout na našich stránkách: malitulaci.wgz.cz, některé pak budou vystaveny ve výlo-
ze u p. Nechyby. 

                                                                                        Pavlína Vajsochrová - Zářící slunce 

 Indiánská stezka 09 
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Azylový den sv. Ludmily v Mokrovratech u 
Dobříše zve v pátek 24. července 2009 děti i 
dospělé prožít den plný zábavy a tvoření do 
areálu azylového domu a jeho okolí. 

Pro děti je připraven bohatý program - soutě-
že, předvádění techniky a práce záchranářů a 
hasičů, dále jízda v terénních vozech. Tyto akti-
vity se budou odehrávat v lokalitě Královy sto-
lice. V areálu AD na děti čeká skákání na tram-
políně, výtvarné dílny a hudba.  

Program začíná v 10 hodin soutěžemi a před-

váděním záchranářských akcí, od 12 hodin bu-
de možné se svézt v terénním voze a od 15 ho-
din jsou připraveny výtvarné dílny a program 
na zahradě azylového domu.  

Během celého dne bude zajištěn pitný režim, 
svačiny a další občerstvení.  

Přijměte prosím pozvání na den otevřených 
dveří a přijďte se seznámit s prostředím Azylo-
vého domu sv. Ludmily a zároveň si užít zába-
vy a odnést si domů zážitky a výrobky. 

Těšíme se na setkání s vámi. 

Pozvání na den plný zábavy - den otevřených dveří 
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Těžko by se hledalo náboženství, 
které by působilo civilnějším do-
jmem než to unitářské. Základní 
články víry zaujímají jen nepatrný 
díl Ústavy Náboženské společnosti 
českých unitářů. Ani obřady se ne-

halí do clony neproniknutelného mystéria, nýbrž nepokrytě dávají najevo, že zde jsou hlavně pro 
uspokojení našich duchovních potřeb, jako vyjádření našeho vztahu k „něčemu vyššímu“ (někteří 
unitáři se zdráhají používat slovo Bůh, snad proto, že bylo tolikrát v dějinách zneužíváno k ne 
zrovna pěkným věcem) i mezi námi navzájem.  

Platí to samozřejmě i o svátku nejoblíbenějším, za který je v současnosti považována Květinová 
slavnost, obřad rozšířený ve světě i mimo unitářská společenství, obřad, se kterým přišel již ve 20. 
letech 20. století zakladatel českého unitářství Norbert Fabián Čapek. Jeho podstata je vlastně jed-
noduchá – každý má přinést květinu. Jedno jakou, hlavně však podle vlastního vkusu. Všechny 
květiny jsou vloženy do společných váz, kde svou růzností zastupují účastníky a účastnice slav-
nosti. Během ní je květinám požehnáno a po skončení obřadu si každý vezme květinu, avšak jinou, 
než kterou přinesl. Na znamení ochoty sdílet své cesty s ostatními. 

S vědomím těchto skutečností jsem v neděli 14. června vyrazil na Květinovou slavnost v praž-
ské Unitarii. Nutno podotknout, že výběr květiny byl v mém případě poněkud složitější: musel 
jsem se řídit nejen svým vkusem, ale i úvahou, která květina má největší šanci přežít cestu do Pra-
hy. Nicméně povedlo se, a tak asi deset minut před začátkem stojím v předsálí a přidávám svůj 
kvetoucí příspěvek mezi spoustu dalších. Vyzvedávám si letáček, který obsahuje vše, co bude 
v průběhu slavnosti potřebné: program slavnosti, písně, které budeme zpívat, i text responsivního 
čtení, a odcházím do sálu. Ten také nikterak neodpovídá laickým představám kostelního interiéru, 
spíš navozuje dojem divadla či koncertní síně.  

Ale to už přichází pěvecký sbor Uni-Sono pod vedením Petra Rajnohy a zahajuje slavnost sklad-
bou Canticorum jubilo G. F. Händela.  

Po jejím doznění pak duchovní Petr Samojský, Iva Fišerová a Luďek Pivoňka přivítají všechny 
přítomné. Mimochodem vidět Petra Samojského v taláru a se štólou kolem krku jako dnes je vzác-
nost – jinak totiž většinou slouží v civilním oděvu.  

Další průběh je opět v rukou Petra Rajnohy - tentokrát jakožto varhaník doprovází první pí-
seň. „Vedle sebe stojíme, posvátností tajíme dech...“ zní z mnoha hrdel a reverend Luděk Pivoňka 
se připravuje, aby zapálil kalich. Tedy přesněji svíci postavenou ve svícnu ve tvaru kalicha, jeden 
z mezinárodně rozšířených symbolů unitářství.  

Petr Rajnoha si dnes neodpočine. Právě si sedl ke klavíru na jevišti a začal hrát Preludium 
z Bergamské suity od Debussyho, zatímco děti přinášejí vázy s květinami a Iva Fišerová se chystá 
pronést meditaci nad květinami.  

 
A pak přišel čas pro responsivní čtení. Věty vysazené kurzívou čte reverend Luděk Pivoňka, 

tučně vytištěnými větami mu pak odpovídá celé shromáždění: 
„Každý z nás je jiný. Každý z nás jinak vypadá, myslí, cítí, hovoří i jedná. 
Nehleďme na rozdílnost jako na něco, co ohrožuje základy našeho přátelství. 
Každý z nás se narodil a žije s trochu jinou barvou kůže, jinou barvou očí a jinou povahou, do-

konce i stylem chůze a stiskem ruky. 
Naše různost nám připomíná naši vnitřní jednotu. Je dobré, že jsme každý jiný. Tím se 

naše společenství obohacuje. 
Máme rozdílné oblečení, odlišné účesy, lišíme se i v našich zálibách a touhách. 
Uniformitu pokládáme za nedostatek tvůrčí představivosti. Každý člověk je originálem 

sama sebe, výtvorem velkého Tvůrce. 
To, že jsme každý jiný, pokládejme nejen za symbol naší svobody, ale i za symbol naší rozhod-

nosti čelit každému pokusu o zotročení těla nebo mysli, svědomí mého duše. 

 Vedle sebe stojíme 
aneb 

Květinová slavnost v Unitarii 
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Zde každý může být sám sebou a věřit, k čemu ho vede svědomí. Stačí jen mít v sobě lásku 
a toleranci vůči druhým, aby i oni mohli být tím, kým jsou.“ 

 
Ano, unitářství si na své svobodomyslnosti zakládá a umí to dát najevo (až občas to může půso-

bit, jako by se jí nezřízeně chlubilo).  
Po skladbě Lord Hold Me od H. Ch. Jochimsena v podání sboru Uni-Sono opět přistupuje k pul-

tíku Luděk Pivoňka, aby přečetl dva úryvky z Matoušova evangelia. Jednak příběh o bohatém mla-
díkovi, který toužil po spáse a dokonalosti, avšak příliš lpěl na svém majetku (Mt 19:16-22), a jed-
nak z Ježíšova Horského kázání úryvek o zabezpečení života, tedy o ukládání si pokladů na zemi a 
v nebi (Mt 6:19-21).  

Zde je vhodné doplnit, že Bible samozřejmě může být pro unitáře zdrojem duchovní inspirace, 
avšak není zdaleka považována za zdroj neomylný a už vůbec ne jediný. Lze se podle libosti ne-
chat inspirovat i Koránem, Bhagavadgítou, Upanišádami, Tripitakou, Tao-te-ťingem či třeba díly 
světového umění. (Například jedna promluva Petra Samojského byla inspirována mimo jiné povíd-
kou Ti, kdo odcházejí z města Omelas od americké spisovatelky Ursuly K. Le Guin.) To vše samo-
zřejmě za pečlivého zkoumání vlastním srdcem, svědomím i rozumem. 

Což se projeví vzápětí poté, co Víťa Bulíček zahraje na housle větu Allegro ze Sonáty II. od 
Jeana Marie Leclaira. Tehdy totiž přistoupí k pultíku reverend Petr Samojský a přednese svou pro-
mluvu na téma „Neodříkej se života věčného“. Na evangelijní úryvky naváže orientálním příbě-
hem s podobným vyzněním a pak bude poměrně obšírně vysvětlovat, jak si lze věčný život před-
stavovat či jak jeho záchvěvy prožívat už i tady na Zemi. (V době psaní tohoto článku nebyl text 
této promluvy dosud uveřejněn na Internetu, ale pravděpodobně bude v dohledné době dostupný 
na webové adrese http://www.unitaria.cz/praha/Archiv/promluvy2008-09.htm.)  

O další program se postaral opět houslista Víťa Bulíček, tentokrát se skladbou z díla Giuseppeho 
Tartiniho.  

Následovala Meditace nad řekou. Iva Fišerová a Petr Samojský za hudebního doprovodu vklá-
dají do řeky své i naše starosti, bolesti i radosti, omluvy a pokání. A celé shromáždění pak mezi 
jednotlivými částmi meditace zpívá refrén: 

„Řeka se vine, roste a plyne. 
Řeka se vine dál do moře. 

Ó Matko nes mě dál, 
tvé dítě jsem na pořád. 

Ó Matko nes mě dál do moře.“ 
 
Nejen řeka, ale i tato meditace a koneckonců i celá Květinová slavnost důstojně plyne a zvolna 

se chýlí ke svému závěru. Iva Fišerová ještě požehná květinám. ty pak jsou za klavírního doprovo-
du Petra Rajnohy odneseny zpátky do předsálí. Luděk Pivoňka zhasíná kalich. Naposledy nastupu-
je sbor Uni-Sono a zpívá slovenskou lidovou píseň Prídi Janík. Shromáždění pak uzavírá společný 
zpěv dvou písní: Můj mír je jak řeka a na samý závěr Ať úsměv cestu zlatí. 

 
V předsálí čekají vázy, aby si z nich každý vzal nějakou květinu na cestu domů. Ale také káva, 

čaj a spousta sladkostí. Ještě dlouho budou probíhat hovory.  
Už už jsem se chystal na vlak, když se ke mně přitočil Petr Samojský a řekl: „Tak už mám první 

hodnocení Meditace nad řekou – že byla pohanská.“ 
Ale nakonec proč ne. I to je přece součástí našich duchovních kořenů. 

Miloš Hlávka 
 
P.S. Zeměpisně nejbližší unitářské programy v současnosti běží jednou měsíčně (vždy v někte-

rou středu od 18 hodin, s výjimkou prázdninové přestávky) v Sedlčanech v tamní městské knihov-
ně. Bohužel dopravní spojení – mírně řečeno – není nejlepší. Praha je jistě dostupnější. 
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Bulka 
Poslední květnovou neděli se opět sešli vyznavači karetní hry Bulka k sehrání druhého letošního 

turnaje. Do hostince U Růžičků tak na třináctou hodinu dorazilo patnáct hráčů. Hrálo se na čtyřech 
hracích stolech, třikrát čtyřka a jednou trojka. 

Čtyři hrací kola po 45 minutách utekla jako voda a byl zde závěrečný zvu-
kový signál. Kolem sedmnácté hodiny byly vyhlášeny konečné výsledky 
turnaje: 
4.místo – Březinová Ludmila, 3.místo – Souček Oldřich,  
2.místo – Špačková Kateřina, 

1.místo – Lomoz Vladimír. 
V pořadí třetí letošní turnaj bude sehrán po prázdninách začátkem měsíce 
září. Vše bude blíže upřesněno na vývěskách našeho hostince. 

                                           Nový Knín 31.5.2009                                                            / brf /  

 

Na titulní straně je vyobrazena část ulice Na Flusárně. 
Pamětníci si jistě vzpomínají, že před lety zde volně proté-
kal potůček, který byl později zakryt. Na místě nynějších 
zahrádek, kterými dále potůček pokračuje, byl rybníček, na 
kterém se dalo v příznivých zimních měsících bruslit. Sám 
název ulice Na Flusárně není hanlivý, jak se lze domnívat, 
ale o tom ví více místní pan kronikář Josef  Mácha, pamět-
níci a historici. 

                                                                              O.K. 

V minulých číslech našeho zpravodaje 
byla vyhlášena úklidová akce „Za město 
krásnější“ s termínem konání 9. května 

2009. Naše město je opravdu krásné, dýchá z něho historie a pozornost si jistě zaslouží. Zvláštní péči 
vyžaduje především centrum - náměstí Jiřího z Poděbrad, které se svým okolím tvoří památkovou 
zónu se zcela zvláštním režimem. Nejen historické náměstí, ale celé město každoročně uklízí řada 
občanů – dobrovolníků, v rámci jarního úklidu. Lze konstatovat, že se však této akce účastní stále 
méně občanů. Dobrovolní hasiči, děti z oddílu „Malých tuláků“ a několik málo dalších občanů, kte-
rým není lhostejné jeho okolí, každoročně přiloží ruku k dílu. Jedním z nejkritičtějších míst, které je 
neustále zahlceno odpadky, je právě stará ulička, kde nikdo trvale nebydlí, s názvem Hornická. Právě 
pro svou odlehlost ji vyhledává především školou povinná mládež, která zde má svou vizitku.  

Na druhé straně je však řada míst, o které občané pečují po celý rok, což je chvályhodné. Máme 
v našem městě rovněž ochránce přírody a krajiny, které bychom rádi zapojili do veřejného dění, ale 
na žádné z úklidových akcí jsme je nezastihli. Vždyť společné akce sbližují, dávají dobrý pocit 
z dobře vykonané a prospěšné práce a ruku na srdce, rádi děláme dobré skutky pro své bližní a pro 
vlastní dobrý pocit. Věřím, že příští akce „Za město krásnější“, bude patřit k těm obzvláště vydaře-
ným.  

                                        

 Za město krásnější? 

K obrázku na titulní straně 

O.K. 


